
Egy Rally fórum margójára 

 
egy véletlenszerű és kötetlen beszélgetés a 2018 február 9-én megtartott fórum kapcsán, 

amolyan interjú féle, ha úgy tetszik 

 

Érdekes eszmecserének voltam egyik résztvevője a napokban. Egy véletlen találkozás 

szokásos csevegése csapott át többórás beszélgetésbe, aminek mi más lehetett volna témája, 

mint a rali. Mint kiderült beszélgető partnerem élőben követte a pénteki fórum közvetítését, 

ami tőle egyáltalán nem volt szokatlan, hiszen régi rajongója a ralinak. 

Aztán hétfőn este a beszélgetés kivonatát egy amolyan interjú formájában kaptam meg tőle 

írásban, és felhatalmazásával itt le is közlöm. Barátomat, kérésének megfelelően nem 

nevesíteném, így a beszélgetésben nevezzük simán B-nek. 

  

 

B - Régóta figyelem a fejleményeket ebben az óriási káoszban, ami jelenleg jellemzi a hazai 

autósportot! Elmondhatom bátran, hogy képben vagyok pro és kontra! 

Te azon kevesek egyike vagy, akinek neve nekem a tisztességet és a ralisport iránti 

elkötelezettséget jelenti, annak ellenére is, hogy nem mindenben értünk egyet. 

Az elmúlt pénteki, neveddel fémjelzett fórumot teljes egészében végig néztem a neten, 

úgyhogy most nagyon örülök, hogy egyenesben mondhatom el neked a véleményemet, persze 

csak akkor, ha kíváncsi vagy rá. 

 

Pryma Zoltán, Z - Mindenre kíváncsi vagyok, ami előre viheti a rallysportot. 

 

B - Mikor először hallottam a körülötted létrejövő csoportosulásról, azt gondoltam, hogy na 

végre egy hiteles ember, aki mögé be lehet, be kell állni! Természetesen én is tisztában 

vagyok, vagy mondhatnám voltam már tavaly is azzal, hogy MNASZ szinten kizárólag 

rombolás, elvtelen és sportszerűtlen mutyizás folyik, ami nem tarthat sokáig és semmiképpen 

nem támogatandó. 

 

Z - Ebben egyetértünk, és nagyon sokan osztjuk ezt a véleményt. 

 

B - Reménykedtem, talán sikerül kibillentenetek az embereket ebből a beteges 

közömbösségből, ami jelenleg jellemzi a tagságot. Aztán mikor meghallottam egy-két nevet, 

akik úgymond "melletted" vannak és részét képezik csapatodnak, akkor rájöttem, hogy 

esélytelen! 

 

Z - Azt hiszem, helyben vagyunk, „meghallottad”. Mindent, amit mondok, mondtam, azt 

vállalom és mindenkit, akit megneveztem, mint lehetséges segítőm azt továbbra is vállalom és 

megosztom a nyilvánossággal. Egyelőre Rádli Józsi, és Dr. Rendes Attila. Ennyi publikus és 

kommunikálható. Persze Dr. Rendes Attila nem az RSB-ben dolgozna, hanem mint 

gyerekkori barátom és tanácsadóm áll mellettem. Ők azok, akik nyilvánosan felvállalták, 

hogy dolgoznak, dolgoznának velem. És igen, sokan segítenek, és támogatnak, akik jelenleg 

még nem tartják aktuálisnak, hogy publikussá váljon nevük, de köszönöm nekik a rengeteg 

segítséget, tanácsot. 

 

B - Egy végletekig leszerepelt és sáros vezetői garnitúrát kizárólag hiteles, a sportszakmához 

értő emberekkel lehetséges leváltani. Ellenkező esetben a tagság nagy része nem fog beállni a 

választást akarók mögé, mert ugyan látja, érzékeli a bajt, de nem fogadja el az általatok 



felkínált alternatívát, mert látja annak hiteltelen, sportszakmailag és emberileg 

megkérdőjelezhető tagjait. 

 

Z - A jelenlegi két „tagot” kibeszéltük, minden más továbbra is fikció.  

 

B - Ezt a tagságot már jó néhányan megvezették, nagyon meggondolja, hogy ki mögé álljon 

be! 

 

Z - A fórum nyitott volt, meghívtam az elnöktől a legkisebb csapat szerelőjéig mindenkit, aki 

akar, vagy tud, tenni a sport jövőjéért. Köszönöm, hogy ötven ember eljött, százötven nézte az 

élő közvetítést, valamint annak a közel négyezerötszáz embernek is aki vette a fáradtságot és 

azóta megnézte a felvételeket. Ez minősíti az eseményt és a mai nyíltságot is, ha érted mire 

gondolok.  

A negatív kommentek egy részét nem minősítem. Jól látszik, hogy azoknak a pártját 

képviselik, akik nem mertek már régóta megjelenni és elszámolni a tagság felé. A pozitív 

észrevételeket persze köszönöm. 

 

B - Számomra Te, Rádli Józsi és a nevét sajnos nem tudom (most már igen Dr. Rendes Attila) 

ügyvéd barátod, azok, akiknek sötétben is hátat mernék fordítani, utóbbinak ismeretlenül is 

gratulálok. Ő volt az egyetlen, aki tisztán látott és tisztán fogalmazott! A többieket hagyjuk, 

vagy már "bizonyított" emberek, vagy teljesen inkompetens státusz vadászok! Vádaskodás és 

halva született ötletek tömkelege, ami lejött. Egy……, aki a pozícióját féltve nem meri letenni 

a voksát egyik oldalra sem... Micsoda egy álnok! 

Megértem azt is, hogy bizonyos emberek, akiknek a neve mind nekem, mind a tagság döntő 

többségének garanciát jelentene, jelenleg óvatoskodnak és tartanak a retorzióktól. Viszont ez 

nem fog másként menni. Ha változást akartok, akkor ezt a kockázatot vállalni kell! 

 

Z - Igen ezt is jól látod. A komoly embereket nem lehet előrántani egy bokorból, nem ugranak 

az első szóra. Nagyon óvatos vagyok magam is, hogy kivel tárgyalok. Sem a partnert sem 

magamat nem kívánom lejáratni. Az egyébként is acsarkodó álhíresztelőknek teret adva. 

 

B - Nem megoldás, hogy körödből származó ember, úgymond listát juttat el az MNASZ-be, 

egy tervezett RSB névsorral, holott a nevek között olyan (olyanok?) is szerepel, akivel senki 

nem egyeztetett... 

 

Z - Na, ez nekem is új. Senkinek nem adtam ki ilyen információt és nem is publikálom. 

Magamban tartom ezeket az neveket. Kizárólag annyit állítok, hogy szakemberekkel töltöm 

fel az RSB-t. Nem tenném ki ezeket az embereket, akikkel együtt szeretnék dolgozni, ilyen 

egyenlőtlen küzdelemnek. Egy sima tagsági jelölésnél is mennyi embert vontak kérdőre, hogy 

miért is fontos neked a változás és a Pryma?  

A jelölés vége után pedig rávettek embereket, és tanúkat, hogy utólag nyilatkozzanak a 

visszahívásomról. Ezeknek a visszahívóknak és tanúiknak még lesz szerepe az 

elkövetkezőkben. Sajnos ezek a módszerek mennek manapság, de nekem nem stílusom 

lemenni erre a szintre. 

 

B - Azt gondolom nem jó megoldás, hogy a nevedet és a kezdeményezésedet kihasználva, 

megpróbál valaki az elnöki székért kampányolni, holott sem sportszakmailag, sem emberileg 

nem alkalmas arra. 

  



Z - Erről sem tudok, de azért tisztázzuk ezt. Nagyon gyenge lábakon állna az az elnöki 

pályázat, ha egy szakágvezető jelölttel kellene kampányolni az elnöki székért, még ha az a 

legnagyobb szakág is! 

 

B - Ami ismert a terveidből, és amit hangsúlyoztál pénteken nem elég konkrét és olyan 

dolgokat is tartalmaz, ami nem vonzó senkinek. Próbáltad hangsúlyozni a nyílt működést, az 

interaktív kommunikációt, ami jó és kell. Viszont szerintem nem kell, és nem is akar senki 

havonta szakági gyűlésekre járni, mert nem érdekli (kivéve néhány mindenhez is értő 

megmondó embert).  

 

Z - Az utóbbi mondat nem tőlem származik, viszont Rádli Józsival abban egyet értek, hogy 

teret kell adni azoknak a felvetéseknek, ami a tagságtól jön! Természetesen határokat szabva, 

és a többség véleményét képviselve. De az információmozgásra mindenkinek teret kell 

kapnia! Majd az adott kérdés szakértői, vagy a tagság eldöntik, hogy mi legyen az 

információval. Többek között ezt tartom nyílt kommunikációnak.  

 

B - A versenyző egyet szeretne: Versenyezni! - nyugodtan, tervezhetően, színvonalas 

versenyeken, sok néző előtt és azonos feltételekkel, mindenkire egyformán érvényes 

szabályokkal. Európai szintű szervizparkokat, emberi bánásmódot és korrekt elszámolást. A 

versenyző elvárja az RSB-től, hogy sportszakmailag legyen a toppon, alkosson szabályokat, 

azokat tartsa és tartassa be. Ennyi, a többi nem érdekli és ez így van jól! 

 

Z - Mától kezdve, te leszel a kommunikációs vezetőm. Magam sem tudtam volna ezt jobban 

megfogalmazni (jó a kommunikációs vezető vicc volt, de nagyon egyetértek). 

  

B - Sem az RSB, sem az ST, de még az MNASZ sem játszhatja a diktátort. Ügyvéd barátod 

jól mondta...”az MNASZ ti vagytok” és a szövetség van értetek, nem pedig fordítva! Vízfejű 

lett a teljes szövetség! Indokolatlanul magas működési költségekkel, nulla sportszakmával, 

átláthatatlan pénzügyekkel, de ezt te is tudod. 

 

Z - Magam is azt vallom, hogy ez egy szolgálat a sportért, de a fent említettek nevében nem 

tudok nyilatkozni. Azt kezdem látni mit csinálnak és ez nem jó. Nem jó az út és nem vezet 

sehova, amin járnak. Nem tartom jónak, ha egy demokratikus alapokon szerveződő társadalmi 

szervezet vezetője, saját nárcisztikus egyéniségét előre tolva az általa vezetett(?), időközben 

darabjaira hulló szövetség működtetését hanyagolva, egy egyébként sportszakmailag 

megtisztelő FIA státuszban páváskodik, ahelyett, hogy saját udvarában takarítana. Vajon 

tisztában van az FIA az MNASZ jelenlegi helyzetével, működésével? 

 

B - Változás kell és te kiálltál a dobogóra, a nevedet adtad hozzá és ez tisztelendő. Ugyanezt 

várd el azoktól az emberektől is, akik szerepet vállalnának a csapatodban, és te szerepet 

szánsz nekik. 

 

Z - Tudni fogod, mert közzé teszem. Addig minden más információ egy érdekember vagy 

érdekcsoport hamis hírterjesztése. 

 

B - Be kell vallani, hogy nem jött be az első körös próbálkozás, de nem értem, hogy miért 

nem mentek tovább! Bizonyítékok vannak a törvénytelen működésre, a mutyira! Miért nem 

tesztek egy feljelentést az MNASZ felettes szervéhez. A második körös RSB vezető szavazás 

kiírásának elmulasztása miatt, a közgyűlés nem kiírása miatt... stb. Amennyiben jól sejtem ez 

elegendő indok lenne egy ügyészségi vizsgálathoz! Persze ez sem lesz eredményes, ha nem a 



megfelelő emberek vannak körülötted. Keressetek egy kompetens elnökjelöltet, egy-két 

sportszakmailag toppon lévő embert és söpörjetek egy nagyot ott a sportok házában, mert 

nagy a kosz! 

 

Z - Én nem tudom azt mondani, hogy nem jött be az első körös próbálkozás. Látod, beszélünk 

a témáról most is, ez nem próbálkozás volt. Én tisztességesen leadtam egy anyagot, amit az 

MNASZ nem publikált. Majd megjelentettem saját magam, most már látva annak hibáit is. 

Naiv voltam, nem voltam tisztában, hogy a sportban, sportszerűtlen eszközökkel dolgozik egy 

vezetés. Azt gondoltam alap, a tisztesség kérdése! 

A nagy koszban egyetértek, még a káoszban is. Én jelenleg a magam vállalásával 

foglalkozom, a ralival. Egy hozzád hasonló kaliberű szakember azt mondta, nem lehet külön 

kezelni a rallyt és az elnökséget, ezt tisztán látom, de magam kevés vagyok egyedül. A többi 

szakágnak és a szakágak versenyzőinek bele kellene állni az ügybe. Ahogy elhangzott a 

találkozón a közömbösség öli meg a sportot. Ameddig ilyen zavarosak a körülmények addig 

jól lehet manipulálni a nem korrektül tájékoztatott tagságot. 

 

B – Zoli, tudnod kell, hogy nem szándékom semmilyen pozíciót betölteni az autósport 

irányításában, nem azért mondtam el a véleményemet, viszont bármiben segítek, amihez 

értek, vagy van rá időm! Köszönöm, hogy beszéltünk, remélem, a szándékodat végig tudod 

vinni! 

 

Z - Nekem megtiszteltetés, hogy olyan emberek támogatását is bírom, akik évtizedeket 

töltöttek el ebben a sportban és a tisztességükön nem esett csorba. Köszönöm a felajánlást és 

élek vele, ha lehetőségem lesz rá. Továbbra is keresem a hozzád hasonló gondolkozású 

embereket. 

 

Pryma Zoltán 

 

 

 

 

 


